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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hányan kapnak kommunista kitüntetések után járó 
nyugdíjpótlékokat?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!
Nagy  megtiszteltetés,  hogy  2012-ben  Wittner  Máriával  közösen  nyújthattam  be  azt  a
nyugdíjtörvény-módosító javaslatunkat (https://www.parlament.hu/irom39/07414/07414-0002.pdf),
melyet  el  is  fogadott  az  Országgyűlés,  s  ami  alapján  meg  kellett  volna  vonni  a  kommunista
kitüntetések után járó nyugdíjpótlékokat.
Akkor a Nyugdíj-biztosítási Főigazgatóságtól azt a tájékoztatást kaptam, hogy alanyi vagy özvegyi
jogon  körülbelül  1200  személy  kap  évente  összesen  200  millió  forintot  például  a  Vörös
Csillagérdemrend vagy Fegyveres harcokban részt vett partizán és még 17 féle hasonló kitüntetés
nyomán. Sajnos a megvonást előíró törvény ellenére jelentős részük a mai napig is kapja, hiszen a
végrehajtásért felelős Navracsics Tibor miniszter először teljesen szabotálta a törvényt, a határidőig
senkitől  nem vonták meg a kommunista  kitüntetések után járó nyugdíjpótlékot,  majd többszöri
számonkérésemre a törvénytelenséget a törvény módosításával orvosolta: kitolták a határidőt. Végül
a kormány a Szocialista hazáért érdemrend és hasonló kitüntetések után járó nyugdíjpótlékok 90
százalékáról állapította meg, hogy méltó azokat folyósítani az állítólagos rendszerváltás után 25
évvel is.
Pontosan hány személy esetében vonták meg, s hány esetben maradhatott akkor a nyugdíjpótlék?
Jelenleg  hányan  kapnak  ilyen  nyugdíjpótlékot  alanyi  vagy  özvegyi  jogon?  Évente  összesen
mekkora összeg ez a költségvetés számára? Tervezik-e felülvizsgálni a még érintett, élő személyek
ilyen nyugdíjpótlékait?
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